

# Konstituerende Oeconrådsmøde

*Mandag den 2/12-2013*

## 1. Valg af dirigent og referent

Dirigent: Ida Thomsen

Referent: Nanette

Navnerunde: Louise T., Krista, Ida Tølløse, Rasmus, Mette S., Mette M., Marie, Emma, Mikkel M., Louise M., Julius, Kristian, Peter, Christoffer, Nanette, Adam, Louise B., Mikkel W., Mathias, Vibeke, Martin, Allan, Nina, Heidi, Sofie, Ida T.

## 2. Godkendelse af dagsorden

Punkt 3 ændres til "Statutændring".

Der indsættes et nyt punkt 6: "Resultatforbedringer på lfØ".

Det nye punkt 8 ændres til "Gennemgang af valgprocedure og valg af stemmetællere".

Dagsordnen er herefter godkendt.

Referatet fra sidste OR-møde godkendt.

## 3. Statutændring

Der er sket ændringer i de organer, hvor OR er repræsenteret. Derfor ønsker OR at udvide antallet af medlemmer til 13 medlemmer mod det nuværende 11 medlemmer.

Ny paragraf indsat om minimumsgrænse for vores økonomi på 5000 kr. Der er en periode, hvor der ikke går penge ind på kontoen. Derudover kommer pengene forskudt fra instituttet og DJØF. Derfor indlægges der en buffer, så det nye formandskab altid har lidt penge at gøre godt med i starten af en periode.

De nuværende medlemmer skriver under på statuten. Da det er anden gang denne statut underskrives, erklæres statuten hermed for ændret.

## 4. Nyt fra formandsskabet

### a. Nye kopper

Vi har fået kopper! Fine med navn og logo ☺. Der er en egenbetaling på 20 kr. 6 mangler stadig at overføre, så overfør venligst. Der laves en anden omgang i det nye år.

IKT har igen henstillet til at køkkenet er beskidt. Vi bruger kun vores kopper og de står ikke i køkkenet. Vi kan derfor ikke være synderne.

### **b. Formandens årsberetning**

Christoffer fortæller om året der gik. Årsberetningen vil efterfølgende blive lagt ud på Facebook, så alle har mulighed for at nærlæse den.

### **c. Regnskab**

Nina præsenterer årets resultat.

Der henstilles til at der fremover tænkes over prisen på sodavand til OR's arrangementer.

Arrangementer. Største post var Oecon-Soc aften, men pengene var givet godt ud og det var som altid et vellykket arrangement.

Der indstilles til at OR fremover søger støtte hos SR's aktivitetspulje og DJØF til årets forskellige arrangementer. Ofte kan disse ansøgninger være med til at dække de samlede omkostninger for et arrangement, så tiden på at skrive dem er givet godt ud.

Julefrokosten blev i år afholdt, dels for at belønne de aktive i OR, samt sige pænt goddag til de nye. Der er brugt ekstra meget i år, da der ikke blev afholdt julefrokost sidste år.

Derudover har vi brugt lidt ekstra på materielle goder. Der er købt ny mikrobølgeovn og kopper til OR's medlemmer.

Danske Bank varsler høje gebyrer for foreninger, derfor opfordres det nye formandskab til at undersøge bankmarkedet for et eventuelt skifte.

Beskedent minus på 700 kr. (De 500 kr. er ikke-realiserede).

## **4. Aktivitetsudvalg**

Der er afholdt forskerrunde, hvilket var et succesfuldt arrangement. Der var ca. 60 deltagere. Vi har fået nogle gode forslag til forbedringer, som vi vil kigge på til næste gang.

Forslag til oplægsholdere til oecon/soc-aften: Jesper Hilsted.

Forslag til oplægsholdere (tidligere studerende fra IfØ) modtages med kyshånd. Gerne med kontaktoplysninger, nuværende stilling, samt uddannelse.

Fremover ønsker vi i OR at have mere samarbejde med alumne-foreningerne. Vi skal være bedre til at bruge hinanden. Ida Thomsen er netop valgt ind i bestyrelsen for soc.-alumneforeningen EØ-foreningen.

## 5. Politisk udvalg

### a. Studienævnet (udskudt til når Jonas kommer, kl.17.20)

Opfølgning fra sidste OR-møde d. 4/11

- Financial and Management Accounting. Torsdag d. 28/11 blev der afholdt et konstruktivt møde mellem Kike og de studerende. Penum har været meget stort dette efterår, da mange bøger er blevet tilføjet. Det er planen, at der til næste år laves en bog, som samler relevant pensum fra faget. Kike er allerede gået i gang med arbejdet. Forhåbentligt gør det faget mere overskueligt for alle. De studerende har været meget frustreret over information omkring eksamen. Mange har været i tvivl om hvordan den skal foregå. Meldingen fra Kike er, at eksamen er skruet sammen efter vægtningen til fagets forelæsninger. Kike vil lave en pdf som uploades på Blackboard. Business Economics er et forudsætningsfag for FMA.

Update fra sidste SN-møde d. 6/11

- Business Economics  
Likviditetsbudgettering er pillet ud. Frimor og Kike har set fagbeskrivelsen igennem og har rykket lidt rundt på pensum.
- Fremdriftsreformen  
I SN snakkede vi om Fremdriftsreformen, som er en reform der vil tvinge de studerende hurtigere igennem deres uddannelse. Der var mildest talt ikke en særlig god stemning, og alle var enige i at reformen ikke er det rigtige middel til forsat at opretholde høj kvalitet, samt at få de studerende hurtigere igennem. Derudover var der bred enighed om, at reformen vil ramme de svageste studerende, og at det med stor sandsynlighed vil føre til et øget frafald. Derudover vil det få stor betydning for antallet af dispensationssager, som forventes at stige kraftigt. For os i SN handler det om at træffe de mindst ringe beslutninger, i de situationer hvor vi får et valg. Der er ingen tvivl om at mange løsninger vil afhænge af hvad der er teknisk og/eller administrativt muligt. Det største problem er kravet om tilmelding til fag svarende til 30 ECTS pr. semester uden mulighed for at framelde fag samt eksamen.

Charlotte havde følgende forslag, som løsning på nogen af problemerne:

- Fremover vil der være 2 runder, hvor de studerende skal tilmelde sig undervisning. Hvis ikke den studerende har tilmeldt sig 30 ECTS eller kan fremvise forhåndsgodkendelse til fag anden steds i perioden for undervisningstilmelding, så sendes der en bestemt mail fra studieadministrationen, hvor den studerende bedes tilmelde sig de nødvendige fag. Sker dette ikke vil Charlotte som studieleder blive pålagt at vælge fag for den studerende.
- Obligatoriske elementer skal kun bestå én gang. Det vil sige, at hvis den studerende har bestået obligatoriske elementer første gang den studerende har taget et fag, så skal disse ikke bestå på ny i tilfælde af et 3. eksamensforsøg.
- I forhold til praktik og udlandsophold nedsættes der et udvalg på tværs af IfØ. Det vil sige at man vil forsøge at finde en løsning der kan gælde for HA, merc. og merc.-linjerne på Erhvervskommunikation og Business Administration. Uddannelserne her er meget ens når

det handler om praktik og udenlandsophold, og det giver derfor god mening at inddrage flere grupper for at finde en rimelig løsning på problemet.

Update fra OSN-mødet den 20/11

- Charlotte blev valgt som ny formand for OSN, efter at juras studieleder Ann Dorthe har valgt at trække sig fra posten.
- Dyslektikere får adgang til den mundtlige eksamen på en computer, hvis der er et langt tekststykke (f.eks. en case)
  - Krav: Underviseren kan ikke holdes ansvarlig for teknikken, computeren må ikke have adgang til internettet, der skal være tilsyn med computeren og eksaminanden.
- Fremdriftsreformen blev diskuteret, og der var mange spørgsmål fra kredsen. Klaus Tolstrup sidder i den administrative afdeling der tager sig af implementeringen af reformen, og hvordan det rent praktisk kan lade sig gøre. Han informerede om at meritpraksis vil blive ændret fra januar. Fremover vil det kun være muligt at få meritoverført fag, der er godkendt før man tager på udveksling. Fagenes fagbeskrivelser osv. skal således være godkendte inden opholdet starter, for at universitetet er sikker på at faget kan overføres, når faget er bestået.

Info om SN-mødet den 9. december og OSN-mødet den 10. december

SN

- Dagsorden er endnu ikke modtaget

OSN

- Fremdriftsreformen. Der afholdes stormøde for alle studienævnsmlemmer på BSS, hvor Peder Østergaard vil orientere om udfordringerne ved Fremdriftsreformen. Mødet er tirsdag d. 10/12. (Blev flyttet til 9/12!)

## **b. Akademisk råd**

Intet nyt.

## **c. Fællesrådet**

Nyt budget godkendt. Bl.a. flere penge til aktivitetspuljen.

Rasmus er med i kommissoriet der gennemgår SR's forretningsorden. Der nedsættes hvert år et kommissorie, der har til opgave at sikre at SR's forretningsorden er tidssvarende. Hvis nogle har forslag/ønsker eller lignende til hvad SR skal foretage sig, så henvend jer venligst til Rasmus.

Der indstilles til at man i FR diskuterer, hvad der er studenterpolitik, og hvad der ikke er studenterpolitik – beskrive og/eller indsnævre politikområdet. På hvilke områder giver det mening at studerende som gruppe

har en holdning, og hvad vil vi gerne have SR har fokus på/skal arbejde med. Dette da vi tidligere på året var tvunget til at tage dagpengepolitikken op på fællesrådet.

Alternativt, at vi som fagråd har mulighed for at få føjet til referat, at fagrådet er uenig i en beslutning eller politik.

#### **d. DJØF**

DJØF har meldt ud omkring Fremdriftsreformen, og er ikke imponeret over KU's håndtering. DJØF var på de studerendes side, og stillede desuden med en taler ved en studenterdemonstration i KBH.

Fremover 2 repræsentantskabsmøder i stedet for 1. Bestyrelse udvidet fra 7 til 9 medlemmer. Mere strømligning, demokrati og ny kommunikationsstrategi for at komme mere i pressen.

#### **e. Departmental Forum**

Intet nyt. Der skulle være møde i denne uge, men endnu ingen indkaldelse.

Skal det være formanden der repræsenterer OR? Departmental Forum er et relativt nyt forum. Derfor er det ikke nævnt i statuten. Det er ikke nødvendigvis formanden som skal sidde på posten. Det kan i og for sig være hvem som helst fra OR. Det aftales i det nye OR hvem der overtager posten efter Christoffer.

Til information har dekan Svend Hylleberg genoptaget sine månedlige møder. Næste møde er onsdag d. 18/12, fra kl.16-18.

### **6. Resultatforbedringer på IfØ.**

Rektor har orienteret om at AU skal spare 100 mio. kr. i 2014 og 150. mio. kr. i 2015-2016. Selvom det ser relativt godt ud på IfØ, så hæfter vi for nogle af de andre studier på universitetet. IfØ skal resultatforbedre med 6,1 mio. kr. i 2014.

Vi studerende er blevet spurgt om, hvor det vil være mest hensigtsmæssigt at spare. Allan har lagt op til at vores bud bliver taget meget seriøst. Derfor vil der på torsdag d. 5/12, kl. 18.15 blive afholdt et arrangement i samarbejde med ABC, hvor Allan vil komme med et oplæg, og derefter vil der blive lavet en workshop, hvor studerende kan komme med forslag til resultatforbedringer. Hvis ikke man har mulighed for at møde op til arrangementet vil der være mulighed for at sende en mail til OR med forslag.

Forslag om facebook-gruppe, da der er større interaktion og bedre idégenerering.

Der efterspørges noget mere konkret materiale man kan forholde sig til. Alle forslag er velkomne. En anden mulighed er at øge indtægter, f.eks flere studerende. Hvis vi kan få flere igennem (via studiehjælp) 3 % flere gennemførte vil kunne gøre en del for økonomien. "Undervisning det sidste sted vi kigger efter pengene!"

Muligvis kan nogle af pengene hentes hos de store forskningscentre. Besparelserne/resultatforbedringerne skal komme både fra forskning og undervisning. Forskning kan ikke så for den samlede besparelse på 6,1 mio. kr. Derfor kan det ikke undgås at påvirke midler til undervisning.

Uheldigt at arrangementet er sammenfaldende med to andre arrangementer. Tiden er knap for at få forslagene med videre til Allan – derfor er det i samarbejde med ABC og Allan besluttet at ligge det torsdag.

Nina og Christoffer hjælper Heidi med at læse indkomne forslag på mail.

Hjælp til plakater → Louise Torp printer på SR i morgen tirsdag. Peter hjælper med at hænge plakater op.

Arrangementet afholdes på engelsk, men forslag på dansk modtages også gerne.

## **7. Pause**

Pausen skrotes og der åbnes et vindue.

## **8. Gennemgang af valgprocedure og valg af stemmetællere**

Dirigenten gennemgår valgprocedure.

Der begæres skriftlig afstemning ved kampvalg.

Valg af 2 stemmetællere

1. Louise M
2. Heidi

## **9. Valg af formandskab**

### **a. Formand**

Christoffer fortæller om formandens opgaver og pligter.

Opstillinger: formandskabet opstiller Nina Enggaard. Nina tager imod opstillingen.

Nina motiverer for sin opstilling.

Tillidsvalg. Enstemmig valgt.

### **b. Næstformand**

Heidi fortæller om posten som næstformand.

Opstillinger: formandskabet opstiller Ida Tølløse. Ida tager imod opstilling. Ida motiverer for sin opstilling. Tillidsvalg. Enstemmigt valgt.

### **c. Kasserer**

Nina fortæller om opgaven som kasserer.

Opstillinger: formandskab opstiller Mette M. Mette tager imod valg. Mette motiverer for sin opstilling. Tillidsvalg. Enstemmigt valgt.

## **10. Valg af øvrige medlemmer**

**a. DJØF repræsentanter (2 stk.)**

Vibeke fortæller om posten.

Opstillere: Peter genopstiller, Louise B. og Rasmus stiller ligeledes op. Kandidaterne motiverer for deres opstilling. Kampvalg. Da der er begæret skriftlig afstemning, skal der stemmesedler rundt ☺. Louise og Peter valgt til posterne.

**b. Fællesrådets mandatbærer (2 stk.)**

Louise T. fortæller om posten, og hvad det indebærer.

Opstillere: Rasmus og Mikkel W. Kandidaterne motiverer for deres opstilling. Tillidsvalg. Rasmus og Mikkel er valgt.

**c. Øvrige medlemmer**

Der er 2 overlappende personer til medlemsposterne. Der skal derfor vælges 2 medlemmer derudover.

Opstillere: Lotte og Louise T. Kandidaterne motiverer for deres opstilling. Tillidsvalg. Der er tilsagn om tillid. Enstemmigt valgt.

**11. Nedsættelse af udvalg og ansvarlige**

**a. IT og informationsudvalget**

Mikkel fortæller om udvalgets arbejde.

- Mette M
- Christian (ansvarlig)

**b. Aktivitetsudvalg**

Heidi fortæller om udvalgets arbejde.

- Marie
- Christian
- Louise B.
- Christoffer (indkalder til første møde)
- Lotte (dimission)
- Nikoline (dimission)

**c. Evalueringsudvalg**

Heidi fortæller om udvalgets arbejde.

- Louise Torp
- Ida Tølløse (indkalder til første møde)
- Peter
- Emma
- Lotte

**d. Studiestartsudvalg**

Nina fortæller om udvalgets arbejde.

- Mikkel W.
- Lotte
- Nina

**e. Departmental forum (ansvarlige)**

- Rasmus

- Mathias
- Heidi

## **12. Evt.**

Det opfordres til at det nye formandskab sender en mand afsted til ABC's møder.

HUSK at opdatere vidensbanken.